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PM 2012: RV (Dnr 327-177/2012) 

 

 

Ökade insatser år 2012 för att höja kvaliteten i äldreomsorgen 
Skrivelse från kommunstyrelsens pensionärsråd  

 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Skrivelse från kommunstyrelsens pensionärsråd om att för år 2012 öka insatserna 

för att höja kvaliteten i äldreomsorgen besvaras med vad som sägs i denna pro-

memoria.  

 

 

 

Föredragande borgarrådet Joakim Larsson anför följande. 

 

Ärendet 

 

I en skrivelse till kommunstyrelsen den 6 december 2011 om att för år 2012 öka in-

satserna för att höja kvaliteten i äldreomsorgen framhåller pensionärsrådet att beho-

vet av att höja kvaliteten inom äldreomsorgen är stort. Kommunstyrelsens pensio-

närsråd hemställer om att staden tillskjuter ytterligare 150 mnkr till äldreomsorgen 

och att detta görs genom en justering av befintliga fördelningsnycklar.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  

Stadsledningskontoret anser inte att lösningen på de problem som finns inom äld-

reomsorgen i första hand är mer pengar utan att se till att staden får den kvalitet inom 

äldreomsorgen som staden betalar för. 

 

Mina synpunkter 

 

Jag instämmer i kommunstyrelsens pensionärsråds synpunkter om att det är viktigt 

att höja kvaliteten i äldreomsorgen. Sedan 2006 har Alliansen höjt ersättningen till 

äldreomsorgen med 686 miljoner kronor. Det har med andra ord inte gjorts nedskär-

ningar av äldreomsorgen i Stockholms stad. Att höja kvaliteten inom äldreomsorgen 

handlar inte i första hand om ökade medel, utan om ett flertal insatser. Exempel på 

detta arbete är bland annat en bättre uppföljning av omsorgens kvalitet, utarbetande 

av en gemensam värdegrund för äldreomsorgen samt kompetenshöjning bland med-

arbetarna.  

Dessa insatser, och många fler, pågår i skrivande stund och avsikten är att höja 

kvaliteten ytterligare för de äldre och även för medarbetarna inom omsorgen.  
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Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

Skrivelse från kommunstyrelsens pensionärsråd om att för år 2012 öka insatserna 

för att höja kvaliteten i äldreomsorgen besvaras med vad som sägs i denna pro-

memoria.  

 

 

Stockholm den 13 juni 2012 

 

JOAKIM LARSSON 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

 

Bilaga 

Skrivelse från kommunstyrelsens pensionärsråd ”Att för år 2012 öka insatserna 

för att höja kvaliteten i äldreomsorgen” 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Daniel Helldén (MP) enligt följande.  

 
Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. skrivelsen av kommunstyrelsens pensionärsråd besvaras med följande. 

 

För att kunna höja kvaliteten i äldreomsorgen behövs både ökade resurser och andra insatser. 

Miljöpartiet arbetar för en mänskligare stad och vill se kraftfulla satsningar inom bland annat 

följande områden:  

- mer vårdpersonal 

- mer kunskap om äldrevård och i synnerhet mer kunskap om demensvård 

- betydligt bättre boenden för vård- och omsorgsboende med tillhörande trädgård 

- social gemenskap vid måltider och hemlagad ekologisk mat 

- rätt till dagliga utevistelser för boende på vård och omsorgsboende 

- mer ekonomiska resurser 

- bättre oanmälda kontroller och uppföljning av verksamheterna såväl privat som 

kommunal 

- stötta den idéburna sektorn inom äldreomsorgen 

- vi måste kunna säga nej till oseriösa företag att lägga anbud på offentliga tjänster ge-

nom lagen om offentlig upphandling 

 

Penionärsrådet har goda grunder för sin hemställan om utökade ekonomisk ramar för äldre-

omsorgen, och det är närmast lättvindigt som borgarrådet avfärdar skrivelsen. 

 Fler servicehus ska inte läggas ner eller omvandlas till så kallade trygghetsboenden. Konse-

kvenserna av de gjorda nedläggningarna ska utvärderas och kraven i biståndsbedömningen 

ska mildras så att fler får möjlighet att komma till servicehus. Riktad information ska gå ut 

om att det finns lediga platser. Det är också viktigt att äldre med tunna plånböcker ges tillfälle 

att bo i de trygghetsboenden som nu växt fram. 

 Ledamöterna i äldrenämnden borde ha beretts tillfälle att yttra sig i detta ärende.  
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Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Karin Wanngård och Roger Mogert (båda 

S) enligt följande.  
 

Kommunstyrelsens pensionärsråd lyfter fram oerhört viktiga synpunkter angående kvalitén 

inom äldreomsorgen.  

I skrivelsen talar man bland annat om att de ekonomiska resurserna har minskat de senaste 

20 åren och att det måste tillföras mer resurser för att upprätthålla en god och värdig äldreom-

sorg.  

Vi håller inte med föredragande borgarrådet som viftar bort hemställan om ökade resurser 

genom att säga att ersättningen till äldreomsorgen har höjts de senaste åren. Om man tittar 

närmare på reallöneökningar, och pris och konsumentindex så är risken att höjningar många 

gånger blir ett nollsummespel i slutändan. En höjning är ingen höjning i realiteten om den 

inte gör skillnad. Vi vill se ökade resurser som gör skillnad inom äldreomsorgen.  
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ÄRENDET 

 

I en skrivelse till kommunstyrelsen den 6 december 2011 om att för år 2012 öka in-

satserna för att höja kvaliteten i äldreomsorgen framhåller pensionärsrådet att beho-

vet av att höja kvaliteten inom äldreomsorgen är stort. Enligt skrivelsen har äldre-

forskare under året visat att resurserna de senaste tjugo åren sjunkit samtidigt som 

antalet äldre i hög ålder ökat. I budgeten för 2012 görs vissa uppräkningar av ansla-

gen men dessa är enligt pensionärsrådet inte tillräckliga. Kommunstyrelsens pensio-

närsråd hemställer om att staden tillskjuter ytterligare 150 mnkr till äldreomsorgen 

och att detta görs genom en justering av befintliga fördelningsnycklar.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 mars 2012 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

I första hand fördelas medel till stadens verksamheter i kommunfullmäktiges budget. För de 

volym- och kostnadsmässiga stora verksamheterna inom äldreomsorgen har snitthöjningen 

per år inom hemtjänsten varit 3,8 procent och för vård- och omsorgsboende 3,3 procent. Det 

är mer än de pris- och löneökningar som varit under den aktuella perioden 2009-2012. För-

utom dessa pengar satsas också 50 mnkr per år fram till och med 2014 på demensboenden. 

Från och med 2013 kommer ett nytt ersättningssystem för hemtjänsten att införas vilket 

också innebär en ökad ersättning. För 2012 har dock redan 55 mnkr tillförts hemtjänsten 

inom stadsdelsnämnderna.  

Även om antalet äldre ökat i stora delar av landet så har Stockholm haft en minskande 

andel äldre och kommer även fortsättningsvis att ha så under ett antal år. Förändringar i 

befolkningsstrukturen tar stadens resursfördelningssystem hänsyn till så när andelen äldre 

ökar tillskjuts också mer pengar till äldreomsorgen. 

Stadsledningskontoret anser inte att lösningen på de problem som ändå finns inom äldre-

omsorgen i första hand är mer pengar utan att se till att staden får den kvalitet inom äldreom-

sorgen som staden betalar för. För tillfället genomförs mycket arbete för att stärka uppfölj-

ningen och göra den mer likartat över staden.  

Stadsledningskontoret avstyrker kommunstyrelsen pensionärsråds förslag på att höja för-

delningen till äldreomsorgen med 150 mnkr. 

 

 


